
 

Protokół nr XV/2020
    z sesji Rady Miejskiej we Wrześni,
      która odbyła się  1 lipca 2020 r.   

   w Sali Sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy we Wrześni

XV Sesja Rady Miejskiej we Wrześni została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z 8 marca

1990 r. o samorządzie gminnym  (tekst jednolity: Dz. U. z 2020 r. poz. 713).

Pkt 1

Przewodniczący Rady Miejskiej we Wrześni Bogdan Nowak  o  godz. 14.00  otworzył obrady XV

sesji Rady Miejskiej.  Po powitaniu radnych, sołtysów, burmistrza, jego zastępców, przybyłych gości,

pracowników samorządowych i mieszkańców gminy Września, wyjaśnił, iż zgodnie z zapisami ustawy

o samorządzie gminnym art 20 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą

urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  są  udostępniane  w  Biuletynie  Informacji

Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.

Pkt 2

Przewodniczący Rady Miejskiej we Wrześni Bogdan Nowak przedstawił porządek obrad (załącznik

nr 1):

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy za rok 2019.

4. Debata nad Raportem o Stanie Gminy za rok 2019.

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy za rok 2019.

6.  Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z

wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za 2019 rok:

    1) przedstawienie sprawozdania finansowego;
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    2) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019;

   3)  zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o przedłożonym przez

Burmistrza Miasta i Gminy Września sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za

2019 rok;

    4) przedstawienie stanowiska w sprawie uwag zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

z wykonania budżetu;

     5) dyskusja i głosowanie.

7. Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  Burmistrzowi Miasta  i  Gminy Września absolutorium z

tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.

1) opinia Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  we Wrześni w sprawie wykonania budżetu Miasta  i

Gminy Września za 2019 rok;

2)  przedstawienie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Miasta  i

Gminy Września z wykonania budżetu za rok 2019;

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej;

4) informacja o stanie mienia jst,

5) dyskusja i głosowanie.

8. Podjęcie uchwał w spawie:

1) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w miejscowości Gutowo Wielkie;

2) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  najmu  z  dotychczasowym  najemcą,  której

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat;

3)  wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą,  której

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat;

4) nadania nazwy ulicy powstałej we Wrześni w rejonie ulic Mariana Turwida, Ignacego Krasickiego

oraz Mikołaja Reja;

5)  nadania nazwy ulicy położonej w Kaczanowie;

6) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Września na rok szkolny 2020/2021;

7) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej we Wrześni;

8)  programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021;

9)  emisji  obligacji  komunalnych Miasta  i  Gminy Września  oraz  zasad  ich  zbywania,  nabywania  i

wykupu;
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10)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata

2020-2040;

11) zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2020.

9. Interpelacje i zapytania Radnych.

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej we Wrześni.

11. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Września.

12. Wolne wnioski i informacje.

13. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  zapytał  Państwa  radnych,  czy  są

propozycje dotyczące zmiany w porządku obrad ? Ponieważ nie było żadnych zmian, porządek obrad

zostaje przyjęty.

Pkt 4

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września poprosił  Zastępcę  Burmistrza  Karola

Nowaka o przedstawienie informacji związanych z Raportem o Stanie Gminy.

Karol  Nowak Zastępca Burmistrza  Miasta i  Gminy  Września  wyjaśnił,  że  przedłożenie  przez

Burmistrza Miasta  i  Gminy Września raportu, związane jest z przepisami o samorządzie gminnym

Zgodnie  z  art.  28aa  ust.  4  rada  gminy  rozpatruje  go  podczas  sesji.  Drugi  rok  z  rzędu  jest  taki

obowiązek, by w normalnym terminie czyli do 31 maja Burmistrz przedstawił Radzie Miejskiej Raport

o Stanie Gminy. W tym roku wyjątkowo ze względu na tą sytuację związaną z epidemią ten termin

został przedłużony o  dwa miesiące. Formalnie obowiązujący termin to 31 lipca 2020 r.  Ze względu na

to,  że  jest  to  sesja  absolutoryjna,  zgodnie  z  przepisami  i  ustawą  o  samorządzie  gminnym,  przed

przyjęciem sprawozdania finansowego i udzieleniem absolutorium, przeprowadza się debatę na temat

raportu.  Raport  obejmuje  opis  realizacji  polityk,  strategii,  które  w naszej  gminie  obowiązują.  Jest

zbieżny, co do zakresu z tym raportem ubiegłorocznym, czego zaletą na pewno jest to, że  łatwiej

porównywać te informacje i zorientować się, co w ciągu tego ubiegłego roku się zmieniło. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej  we Wrześni  Bogdan Nowak powiedział,  że  Raport  jest  bardzo

obszernym dokumentem, opublikowanym w Biuletynie Informacji Publicznej.

Przewodniczący Rady Miejskiej we Wrześni Bogdan Nowak  poprosił o potwierdzenie quorum i

oświadczył, że w sesji uczestniczy 20 radnych. Nieobecny jest radny Stanisław Dominiczak.

Lista obecności: (załącznik nr 2)

1. Maciej Baranowski

2. Łukasz Cichy

3. Grzegorz Dobrosielski

4. Stanisław Dominiczak

5. Radosław Garbarek

6. Jarosław Graczyk

7. Jarosław Kowalewski

8. Bogumił Kwiatkowski

9. Bogdan Nowak

10. Stefan Ogrodowicz

11. Andrzej Rzeźnik

12. Robert Smodlibowski

13. Damian Staniszewski

14. Wojciech Szcześniak

15. Maciej Szelągiewicz

16. Anna Szlachetka

17. Ryszard Szwajca

18. Dorota Szykowna

19. Kornel Tomczak

20. Włodzimierz Wawrzyniak

21. Mirosław Zgoliński

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  poinformował,  że  do  dyskusji  w

debacie zgłosił się  jeden mieszkaniec.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  zgłosił wniosek  formalny  o

ograniczeniu czasowym w dyskusji nad Raportem o Stanie Gminy dla mieszkańca  wynoszącym nie

dłużej niż 5 min.

Głosowano w sprawie: wniosek formalny nr 1 Przewodniczącego Rady Miejskiej Bogdana 

Nowaka (załącznik nr 3).

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (15)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, Bogdan Nowak, Stefan 

Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, 

Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

PRZECIW (1)

Kornel Tomczak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)

Grzegorz Dobrosielski, Jarosław Kowalewski, Bogumił Kwiatkowski, Damian Staniszewski

NIEOBECNI (1)

Stanisław Dominiczak

Mieszkaniec Wrześni podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej za możliwość zabrania głosu.

Powiedział, że większość radnych pewnie nie zdążyła się dobrze z tym raportem zapoznać. Podkreślił,

że raport zawiera sporo niespójności i niekonsekwencji. Inwestycje, którymi gmina się chwali, opisane

są  w  roku  2020.  Chciałby  odnieść  się  do  rozdziałów,  które  mówią  o  planach  zagospodarowania

przestrzennego, które istnieją w gminie Września i wskazany jest ich udział procentowy. Jednym z

takich ciekawych miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, który do dnia dzisiejszego
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jest użytkowany to miejscowy plan dotyczący ulic: Daszyńskiego, Kolejowej, Miłosławskiej z roku

2010. Wyjaśnił,  że jest to aktualny plan, który obowiazuje. Wyjaśnił,  że będzie miał w tej sprawie

pytania. Przede wszystkim chodzi o to, że pojawiła się dziwna niespójność. Pan Przewodniczący Rady

Miejskiej  został  poinformowany  o  tej  kwestii  w  odrębnym  piśmie.  Wiceprzewodniczący  Rady

Miejskiej Pan Maciej Baranowski również o tym fakcie został poinformowany.

Podsumował, że sprawa nie została jeszcze zamknięta. Dotyczy ona dziwnej zmiany tego miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego,  który  zgodnie  z  wiedzą  mieszkańca,  nie  powinien  być

zmieniony  już  po  konsultacjach  przeprowadzonych  z  instytucjami  i  po  publicznym  wystawieniu.

Zniknęły miejsca parkingowe na jedno mieszkanie,  które w raporcie  wskazane było jako jedne ze

strategicznych celów rewitalizacji. Zastępca Burmistrza  Karol Nowak odpisał, że zmiany wprowadziła

firma  przygotowująca  miejscowy plan  zagospodarowania  przestrzennego.  Oprócz  tych  znikających

miejsc parkingowych zamiast 1,5 miejsca na mieszkanie przy ul. Daszyńskiego, pojawiło sie jedno

miejsce  parkingowe  na  mieszkanie.  Dodana  również  została  taka  rzecz,  że  można   te  miejsca

kompensować sobie z miejscami parkingowymi przy drogach na tym terenie. Te miejsca parkingowe

rzeczywiście  powstały  w  projekcie  Centrum  Przesiadkowego.  Powstał  też  parking,  który  jest

usytuowany na terenie gminnym przy PKP i te miejsca parkingowe, które można kompensować przy

oddawaniu  mieszkań,  z  tamtego  terenu,  również  zostały  wpisane  do  tego  miejscowego  planu

zagospodarowania.  Dziwnym zbiegiem okoliczności,  zaraz  po  tym powstaniu  tych  miejsc,  zostały

oddane kolejne bloki przylegające do tego terenu i wygląda, że na tym parkingu, który teoretycznie jest

dla mieszkańców, którzy mają się przesiadać na PKP, korzystają w większości mieszkańcy bloków, co

z ich punktu widzenia jest  zupełnie zrozumiałe.  Również dziwnym zbiegiem okoliczności jest to, że

wszystkie te zmiany, które się pojawiły, dotyczą terenów, tylko jednego przedsiębiorcy budowlanego,

który w momencie głosowania nad tą uchwałą o miejscowym planie sam był  radnym. Głosował  “za”

interesem prawnym do tego terenu. 

Mieszkaniec zwrócił się  o odpowiedź do Pana Burmistrza  jak doszło do takiej sytuacji ?

Podsumował , że  nie wydają się to korzystne zmiany dla mieszkańców. 

Druga  kwestia  dotyczy  autobusu  miejskiego,  którym  nikt  nie  jeździ  i  mówienie  o  jego  plusie

energetycznym jest słabe, dlatego, że jest zasilny prądem, a elektrownie w Polsce są opalane węglem. 
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W debacie wzięło udział 2 radnych:

Radny Damian Staniszewski, radny Kornel Tomczak,

Transmisja obrad XV sesji  Rady Miejskiej dotycząca debaty dostępna jest pod linkiem:

https://www.youtube.com/watch?v=mXSgJs5S_Gk

czas  21:33-53:07/2:55:04

Przewodniczący Rady Miejskiej  we Wrześni  Bogdan Nowak zamknął  udział  w debacie  i  Rada

Miejska przystąpiła do głosowania w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza

5. Rada Miejska we Wrześni w obecności 20 radnych, 16 głosami ”za”, 4 głosami “przeciw”, 0 

głosów “wstrzymujących się” podjęła uchwałę nr XV/150/2020 w sprawie: udzielenia wotum 

zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy za rok 2019 (załącznik nr 4).

ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 
Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Wojciech Szcześniak, 
Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, Włodzimierz 
Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

PRZECIW (4)
Jarosław Kowalewski, Bogumił Kwiatkowski, Damian Staniszewski, Kornel Tomczak

NIEOBECNI (1)
Stanisław Dominiczak
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Pkt 6

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzania sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z

wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za 2019 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego.

  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  przedstawiła  sprawozdanie

finansowe.

- bez uwag.

2) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019.

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  przedstawiła  sprawozdanie  z

wykonania budżetu za rok 2019.

- bez uwag.

3)  zapoznanie się z  opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o przedłożonym przez

Burmistrza Miasta i Gminy Września sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za

2019 rok.

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  przedstawiła  opinię  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej z wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za 2019 rok. 

4) przedstawienie stanowiska w sprawie uwag zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej

z wykonania budżetu.

-bez uwag

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  poinformowała,  że  Regionalna  Izba

Obrachunkowa nie miała uwag do przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu.  

5) dyskusja i głosowanie.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  otworzył  dyskusję  w  sprawie

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019. 

Radny Damian Staniszewski poprosił o wyjaśnienia związane z ugodą z Autostradą Wielkopolską 

S. A?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września wyjaśniła, że  kwota 6.160,00 zł dotyczyła

opłat  związanych z utrzymaniem gwarancji  (poręczenia)  i  została  podpisana  na  rzecz AWSA S.A,

natomiast druga kwota dotyczy ugody sądowej na kwotę 383.065,73 zł.

Radny Damian Staniszewski poprosił  o  wyjaśnienie  jakich  dróg dotyczył  zwrot  dotacji  ze  str.59

Sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy Września  wyjaśniła,  że   podczas  realizacji  tego

zadania nastąpiły kary umowne od wykonawcy, które gmina pobrała. W związku z tym, że zadanie

było  dofinansowywane  część  z  tych  kar,  która  była  częścią  dofinansowywania,  musiała  zostać

zwrócona na rzecz instytucji, która dofinansowywała to zadanie.

Radny Damian Staniszewski poprosił o wyjaśnienie ze str. 59  tuneli pod przejazdami kolejowymi na

ul. Działkowców, w którą stronę organ wykonawczy zamierza się kierować w tej sprawie, ponieważ na

tej samej stronie jest również informacja o budowie małej obwodnicy ?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że prace projektowe zostały

zakończone 31 marca, czyli w okresie pandemii. To Rada  Miejska decyduje jakie inwestycje wykonuje

i czy w tym okresie warto zaryzykować i na tak dużą kwotę wielomilionową się zgodzić. 

Radny Damian Staniszewski poprosił  o  wyjaśnienie  ze  str  61  i  zapytał,  dlaczego to  zadanie  nie

zostało zrealizowane, chodzi o  modernizację lokali socjalnych i komunalnych?
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Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września wyjaśniła, że dotyczy to prawdopodobnie

początku roku 2019 i dotyczyło  modernizacji szamba, a zrealizowane było w wydatkach bieżących.

Radny Damian  Staniszewski poprosił  o  wyjaśnienie  ze  str  61  punktu  18,  dotyczącego  adaptacji

pomieszczeń na biura w budynku przy ul. Chopina 9 we Wrześni?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września wyjaśniła, że jeszcze nie jest to wiadome.

Radny Damian Staniszewski poprosił o wyjaśnienie ze str 86 punktu 1 dotyczące rewitalizacji miasta

Września, połączona ze sprawami seniorów, chodzi o kwestię „Wrzosowiska” mieszczącego się przy

ul. Batorego, czy składano wniosek o dotację  w ramach Programu Senior+ ?

Karol Nowak Zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września  wyjaśnił,  że  Wrzesiński Ośrodek

Kultury właśnie do tego budynku przy ul. Batorego 8 został przeniesiony na czas remontu, nie było

szans  na  to,  by  gmina  mogła  realizować  jakiekolwiek  zadanie,  w  tym  miejscu  związane  z

Wrzosowiskiem. Gmina nie składała wniosku o dotację  w ramach Programu Senior+ .

Radny  Damian  Staniszewski powiedział  że  cieszy  się,  że  w  gminie  istnieje  fundusz  sołecki.

Podziękował za wszystkie odpowiedzi.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał  o  wyjaśnienie  ze  str.  21  dotyczące  wydatków  budżetu.

Wskazane jest, że  wydatki  budżetu opiewają na kwotę 33.493.876,56 zł. Wyjaśnił, że w dalszej części

sprawozdania jest informacja, że przyczyną tego były problemy z wyłonieniem wykonawców? Czy

można  próbować  ogłaszać  przetargi  i  wyłaniać  wykonawcę  wcześniej,  aby  nie  tworzyła  się  tzw.

nadwyżka budżetowa.

Tomasz  Kałużny,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  gmina  może  przetargi

organizować dopiero po uchwaleniu budżetu.

Rada Miejska we Wrześni  w obecności  20  radnych,  16  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  4

głosami  „wstrzymującymi  się”  podjęła  uchwałę  nr  XV/151/2020  w  sprawie:  zatwierdzania
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sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy

Września za 2019 rok (załącznik nr 5).

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (16)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Wojciech Szcześniak, 

Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, Włodzimierz 

Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)

Jarosław Kowalewski, Bogumił Kwiatkowski, Damian Staniszewski, Kornel Tomczak

NIEOBECNI (1)

Stanisław Dominiczak

Pkt 7

Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Września absolutorium z

tytułu wykonania budżetu za 2019 rok:

1) opinia Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  we Wrześni w sprawie  wykonania budżetu Miasta  i

Gminy Września za 2019 rok.

 

Ryszard Szwajca  przewodniczący Komisji  Rewizyjnej odczytał opinię  Komisji  Rewizyjnej Rady

Miejskiej we Wrześni w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Września za 2019 rok.
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2) przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  i

Gminy Września z wykonania budżetu za rok 2019.

Ryszard  Szwajca przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  wniosek  komisji  o  udzielenie

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Września z wykonania budżetu za rok 2019.

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej,

 

Ryszard  Szwajca przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej przedstawił  opinię  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej

4) informacja o stanie mienia jst.

Ryszard  Szwajca przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej powiedział,  że  Komisja  Rewizyjna

zapoznała się i rozpatrzyła informację Burmistrza o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień

31 grudnia 2019 roku.

Komisja Rewizyjna dokonała analizy i przeprowadziła badanie danych zawartych w przedstawionej

informacji  o  stanie  mienia  komunalnego  według  stanu  na  dzień  31  grudnia  2019  roku.  Komisja

Rewizyjna  dokonała  porównania  danych  zawartych  w  ewidencji  księgowej  gminy  oraz  jednostek

organizacyjnych gminy zgodnie  z  danymi wymaganymi przepisem art.  267 ust.  1  pkt  3  ustawy o

finansach publicznych. 

Wartość mienia komunalnego na 31 grudnia 2019 roku wynosi 556 597 423,73 zł i jest wyższa od

porównywanej wartości stanu mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2018 roku o kwotę 30 212

063,68 zł,  co stanowi wzrost wartości mienia komunalnego o 5,70% w stosunku do porównywanej

wartości majątku na dzień 31 grudnia 2018 roku. Należy zaznaczyć, że wartość majątku wyceniona na

dzień 31 grudnia 2019 roku pomniejszona jest o wartość umorzenia czyli amortyzacji całego majątku.

Komisja  Rewizyjna  nie  stwierdziła  nieprawidłowości  w  przedłożonej  informacji  o  stanie  mienia

komunalnego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogdan Nowak otworzył dyskusję.
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Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  po  dłuższym  zastanowieniu  się  oraz  analizie

dokumentów, do których radny ma dostęp jako członek Komisji Rewizyjnej, jeśli chodzi o kwestię

podejmowanej decyzji, radny nie głosował za udzieleniem Burmistrzowi absolutorium i niestety nie

zagłosuje w tej kwestii pozytywnie z takich lub innych powodów. Powiedział, że pamięta jak Burmistrz

powiedział,  że  przy  budowie  obwodnicy  nie  wpłynie  to  na  stronę  inwestycyjną  budżetu,  a  środki

przeznaczone na budowę obwodnicy będą pochodziły z kończących się ulg podatkowych. W ocenie

radnego, po analizie przedłożonych dokumentów, informacji i sprawozdań wynika to zupełnie inaczej.

Należy rozumieć, że budowa obwodnicy pochłonie gminę do reszty. Powinna być zatem konsultowana

z mieszkańcami. Cyt. “Przedstawiajmy planowane wydatki i przeznaczone dochody na ten cel”.  Radny

powiedział,  że  należy  poświęcić  kilka  wspólnych  posiedzeń  komisji  na   poznanie  rzeczywistych

kosztów i dalszych założeń, by mieć świadomość na jak długi czas chcemy naszą gminę zadłużyć i

zwróćmy uwagę, co przegłosowujemy. Obiecywana w kampanii wyborczej  fontanna na rynku jest

nadal niezrealizowana. Nie ma projektu, brak również sali koncertowo-teatralno-muzycznej  i  basenu

krytego. Nie sposób wspomnieć o rozwiązaniach komunikacyjnych ul. Działkowców. Brak rozwoju

komunikacji miejskiej, gdyż jeden autobus nie sprawia, że wszystkie problemy się rozwiążą, w tym

kanalizacja sanitarna, deszczowa. Radni oceniają realizację budżetu na rok 2019, gdzie Burmistrz nie

przyjął żadnych zgłaszanych zadań do projektu budżetu. Radny nie może zagłosować wbrew swemu

sumieniu. W poprzednim roku w tym samym okresie otrzymał Burmistrz kredyt zaufania, wyciągnięta

dłoń, jednak nie skorzystał z tej oferty.  Powiedział, że politycy są dla mieszkańców i trzeba im służyć

oraz ich wspierać.

Przewodniczący Rady Miejskiej Bogdan Nowak zamknął  dyskusję i  poprosił  o przystąpienie do

głosowania.

Rada Miejska we Wrześni w obecności  20 radnych, 16 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 2

głosami  „wstrzymującymi  się”  podjęła  uchwałę  nr  XV/152/2020  w  sprawie  udzielenia

Burmistrzowi Miasta i Gminy Września absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok

(załącznik nr 6).
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ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (16)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Wojciech Szcześniak, 

Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, Włodzimierz 

Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

PRZECIW (2)

Jarosław Kowalewski, Bogumił Kwiatkowski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Damian Staniszewski, Kornel Tomczak

NIEOBECNI (1)

Stanisław Dominiczak

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  złożył  gratulacje  Tomaszowi

Kałużnemu Burmistrzowi Miasta i Gminy Września oraz  Pani Jolancie Kościańskiej Skarbnik

Urzędu Miasta i Gminy Września z okazji uzyskania absolutorium z wykonania budżetu za 2019 rok.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września podziękował za udzielenie absolutorium oraz

wszystkim pracownikom Urzędu za wniesiony wkład realizacji dotyczący budżetu.
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Pkt 8

1)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 20 radnych, 13 głosami „za”, 5 głosów „przeciw”, 2 głosami

„wstrzymującymi się” podjęła uchwałę nr XV/153/2020  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości położonych w miejscowości Gutowo Wielkie (załącznik nr 7).

W dyskusji wzięli udział:

- radny Damian Staniszewski

- radny Kornel Tomczak

- radny Damian Staniszewski

Radny Damian Staniszewski zapytał czy Rada Sołecka w Gutowie Wielkim wypowiedziała się w 

przedmiocie sprzedaży szkoły i terenu wokół szkoły?

Karol Nowak Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie, ale nie ma 

takiego formalnego obowiązku.

Radny Damian Staniszewski  wyjaśnił,  że  chciałby wskazać kilka  kwestii  dotyczących Szkoły.  O

Szkole w Gutowie Wielkim pisał dr Andrzej Choniawko historyk, który stworzył publikację „Historia

Szkoły Podstawowej w Gutowie Wielkim, Bierzglinie w 1919-2003” i on wskazał w tej publikacji, że

szkoła powstała w połowie XIX wieku i wówczas była konstrukcją glinianą i pod koniec XIX wieku

już ta szkoła nie nadawała się do użytku, wówczas władze zdecydowały o budowie nowej szkoły i

wybudowano ją w latach 1903-1904 i oddano do użytku 1 października w roku 1904.

Radny powiedział, że był na zebraniu wiejskim dnia 6 lutego 2018 roku o godz. 17.00 odbywało się

zebranie sołeckie, na którym mieszkańcy zapytali się, co z nieużywanym budynkiem szkoły, ponieważ

w Ratuszu nie wiadomo co z tą sprawą. Mieszkańcy zaproponowali, że mogłoby tam znajdować się

przedszkole, żłobek czy też świetlica wiejska. Radny w przedmiocie tej uchwały, którą Państwo radni

będą procedować, chciałby wskazać na strategię rozwoju miasta i gminy Września na lata 2014-2020

przyjętą przez Radę Miejską w 2015 roku, gdzie wskazuje się tam na poprawę ładu przestrzennego

poprzez  między  innymi  urządzanie  rewitalizację  terenów  zieleni  oraz  przestrzeni  publicznych  na

terenach miasta i gminy Września jako jednych z celów szczegółowych. W tym dokumencie wskazano,
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że  z punktu widzenia spójności społecznych jak i w odniesieniu do estetyki miasta i gminy, zasadnym

wydaje  się  dbanie  o  wspólne  przestrzenie  publiczne,  które  nie  tylko  poprawiają  jakość  życia

mieszkańców, ale przede wszystkim stanowią miejsce integracji społecznej  i podnoszą atrakcyjność

miejsca zamieszkania. Chciałby radny wskazać, co do zapisu strategii naszej gminy, że obok szkoły w

Gutowie Wielkim tych działek, które są przedmiotem uchwały, powstaje duże, nowe osiedle domów

jednorodzinnych. Jest wytyczonych blisko 60 działek, wydano decyzje podziałowe i niebawem będzie

mieszkało tam coraz więcej osób. Według radnego zgodnie ze strategią i pewną logiką, trzymać tą

działkę i próbować ją zagospodarować właśnie po to, by powstała tam infrastruktura społeczna, po to,

by  tak jak wspominali mieszkańcy, mogło powstać przedszkole, żłobek czy świetlica wiejska. Można

też wskazać np. lokale socjalne czy dla dzieci, które muszą opuścić Dom Dziecka po ukończeniu 18

roku życia. 

Rada Miejska w 2015 roku zatwierdziła plan odnowy miejscowości Gutowo Wielkie. Tam wskazano,

że planowane zadania inwestycyjne i przedsięwzięcia aktywizujące społeczność lokalną. Jako jeden z

celów w tym planie odnowy wsi, wskazano rozbudowę infrastruktury społecznej na rzecz poprawy

jakości życia mieszkańców. Jest tam mowa o świetlicy, która jest dość mała na potrzeby mieszkańców,

chodzi  o świetlicę znajdującą się w Pałacu w Parku w Gutowie Wielkim. Dobre rozwiązanie tego

problemu stanowi pomysł  adaptacji parteru budynku szkoły na świetlicę. W tym miejscu swobodnie

mogłyby  odbywać  się  zebrania  mieszkańców  jak  i  zebrania  młodzieży.  Mieszkańcy   część  pracy

polegających na połączeniu dwóch klas w jedną, mogą wykonać sami, co ma znaczenie na obniżenie

kosztów inwestycyjnych jak i  integrację mieszkańców. Takim przykładem, jak można zaadoptować

szkołę, może być  np. budynek szkoły w Gozdowie. Tam funkcjonuje Ośrodek Wsparcia dla Osób

Niepełnosprawnych.

Radny  Kornel  Tomczak  powiedział,  że  również  chciałby  odnieść  się  do  tej  kwestii  swojego

przedmówcy wyjaśniając, że Gutowo Wielkie jest atrakcyjnym miejscem dla osób, które chcą mieszkać

poza miastem, osiedla się tam coraz więcej osób i niespójne byłoby w tym momencie wyzbywanie się

tego terenu, na którym może zostać umiejscowiona jakakolwiek infrastruktura podnosząca jakość życia

mieszkańców. Przykładem ostatnich wydarzeń w Kawęczynie związanych z likwidacją  placu zabaw,

boiska do siatkówki, warto byłoby w tym przypadku postarać się przewidzieć pewne potrzeby, które

pojawią się pewnie w miejscowości i są widoczne dla części żyjących tam mieszkańców, dlatego warto

byłoby zabezpieczyć ich potrzeby, aby posiadali miejsce,  w którym mogliby się spotkać być może
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właśnie w świetlicy wiejskiej  itp.  Radny uważa,  że  nie powinno się wyzbywać majątku w czasie

spadku nieruchomości z uwagi na powszechną pandemię warto byłoby brać pod uwagę długofalowe

skutki decyzji i przede wszystkim działać w zgodzie z przyjmowanymi dokumentami strategicznymi,

planem odnowy wsi.

Radny Damian Staniszewski powiedział. że  przed przystąpieniem do głosowania , chciał zwrócić się 

do Komisji Rozwoju Wsi z zapytaniem, czy radni byli i sprawdzili stan na miejscu, aby wiedzieć za 

czym tak naprawdę się głosuje, czego pozbawia się gmina?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września wyjaśnił, że to właśnie  mieszkańcy wnosili,

by ta szkoła została zlikwidowana i w tym celu została wybudowana szkoła za kilka mln zł dwa, trzy

lata temu w Otocznej, gdzie znajdują się nowe sale, oddziały szkoły. Przez kilka lat gmina prowadziła

różne działania zmierzające do tego by zagospodarować na cele nadające się do wykorzystania w tym

budynku i nie wzbudziło to zainteresowania . Dodatkowo w miejscowości Gutowo Wielkie za kilkaset

tysięcy  złotych  został  zrewitalizowany  „Park  Napoleona”,  przygotowane  zostały  również  tereny

rekreacyjne dla  mieszkańców, sam Burmistrz  osobiście  uczestniczył  w 2015 roku w uruchomieniu

wszystkich  atrakcji,  które  zostały  tam  wybudowane  ze  środków  gminnych.  Podsumował,  że  te

opowieści przedstawione wcześniej są nieprawdopodobne. Wyjaśnił, że wielokrotnie w tym miejscu

był osobiście i ten budynek musiałby zostać wyremontowany za kwotę co najmniej 10 mln zł żeby się

nie rozsypał. Używanie takich argumentów jest absurdalne.

Radny Damian Staniszewski  powiedział. że zostały przytoczone uchwały, które zostały przez Radę

Miejską podjęte. Powiedział, że na konferencji z Panem Burmistrzem i Panem Posłem gmina Września

otrzyma kwotę 12 mln zł, więc być może trzeba wejść naprzeciw potrzebom mieszkańców wsi.

Radny Kornel Tomczak powiedział, że chciałby zaprotestować przeciwko nazywaniu dokumentów 

wyrażających wolę mieszkańców bajkami, mrzonkami. Dodatkowo dokumentów, które są uchwalane 

przez Państwa radnych częściowo  obecnych na sali – wszystkim należy się szacunek.

Radny Robert Smodlibowski powiedział, że nie widzi szczerych intencji w Panach z Projektu 

Września. (Wypowiedź 2:12:38/2:55:04)
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https://www.youtube.com/watch?v=mXSgJs5S_Gk

Radny Damian Staniszewski (wypowiedź 2:14:45/2:55:04)

https://www.youtube.com/watch?v=mXSgJs5S_Gk

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Łukasz Cichy, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, Bogdan Nowak, Andrzej Rzeźnik, Robert 

Smodlibowski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota 

Szykowna, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

PRZECIW (5)

Grzegorz Dobrosielski, Jarosław Kowalewski, Bogumił Kwiatkowski, Damian Staniszewski, Kornel 

Tomczak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Maciej Baranowski, Stefan Ogrodowicz

NIEOBECNI (1)

Stanisław Dominiczak

Radny Bogumił Kwiatkowski opuścił obrady XV sesji Rady Miejskiej i od tego momentu liczba

obecności radnych wynosi 19.
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2) 

 Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych  jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/154/2020  w 

sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat (załącznik nr 8).

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

3)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/155/2020  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat

(załącznik nr 9).

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 
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Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

4) Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/156/2020  

w sprawie nadania nazwy ulicy powstałej we Wrześni w rejonie ulic Mariana Turwida, Ignacego 

Krasickiego oraz Mikołaja Reja (załącznik nr 10).

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

5) Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/157/2020  

w sprawie  nadania nazwy ulicy położonej w Kaczanowie (załącznik nr 11).
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Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

6) Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/158/2020  

w sprawie  ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Września na rok szkolny 2020/2021

(załącznik nr 12).

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski
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7)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/159/2020  

w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej we Wrześni (załącznik nr 13).

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

8)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr XV/160/2020  

w sprawie programu współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz z 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021 (załącznik nr 14).

Radny Damian Staniszewski chciałby zaapelować do Pana  Burmistrza, żeby tak jak jest w Programie

współpracy Miasta i Gminy Września z organizacjami pozarządowymi w pkt 5 „Formy współpracy”,

pkt 2 „Współpraca poza finansowa”, wskazano tam konsultowanie z organizacjami pozarządowymi

oraz  innymi  podmiotami,  odpowiednimi  do  zakresu  ich  działania  projektów  aktów  prawnych  w

dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych  organizacji.  Radny  zaapelował,  żeby  jak

najczęściej korzystać z tego zapisu w programie, żeby te organizacje, które są zainteresowane różnymi

tematami  mogły  wyrażać  się  na  temat  projektów  lokalnych  poprzez  zabranie  głosu.
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W dyskusji wzięli udział:

- radny Damian Staniszewski

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (19)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Jarosław Kowalewski, Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, 

Damian Staniszewski, Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, 

Dorota Szykowna, Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

9) Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych, 18 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę nr XV/161/2020  w sprawie  emisji obligacji komunalnych 

Miasta i Gminy Września oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (załącznik nr 15).

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w dokumentach, które radnym przedłożono, był zapis, że

na dzień 31 grudnia 2019 r. gmina Września posiadała faktyczne zadłużenie w kwocie 33.978.369,47

zł,  w  tym  obligacje  komunalne  30.  000.000,00  zł  oraz  pożyczki  zaciągnięte  w  WFOŚiGW

3.978.369,47  zł.  Zapytał  jak  wygląda  zadłużenie  gminy  Września  na  dzień  dzisiejszy?

Skarbnik Miasta i Gminy Września Jolanta Kościańska odpowiedziała, że  kwota zadłużenia w

stosunku do 31 grudnia 2019 r. o której radny wspomniał to dług rzeczywisty czyli zaciągnięty, umowy

zostały podpisane, środki finansowe są na koncie, natomiast jeżeli chodzi o uchwałę i te pieniądze,

które są  zapisane  w tym projekcie są one również uwzględnione w budżecie oraz w Wieloletniej
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Prognozie Finansowej, natomiast nie zaczęła się jeszcze procedura pozyskiwania tych środków i biorąc

pod uwagę wszystkie dokumenty finansowe  łącznie z Prognozą Finansową  jest wskazany dług po

realizacji tej uchwały dług będzie 61.180,624,35 zł 

W dyskusji wzięli udział:

- radny Damian Staniszewski

- Skarbnik Miasta i Gminy Września Jolanta Kościańska

Wyniki imienne:

ZA (18)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Damian Staniszewski, 

Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, 

Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Jarosław Kowalewski

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

10)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych, 18 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 

głosem „wstrzymującym się” podjęła uchwałę nr XV/162/2020  w sprawie  zmiany uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2020-2040

(załącznik nr 16).
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Wyniki głosowania

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (18)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Damian Staniszewski, 

Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, 

Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Jarosław Kowalewski

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski

11)  Rada Miejska we Wrześni w obecności 19 radnych, 18 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 

głosem „wstrzymującym się” podjęła uchwałę nr XV/163/2020  w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwały budżetowej na rok 2020 (załącznik nr 17).

Radny Damian Staniszewski zapytał jakie wydatki zostały niezrealizowane ze względu na panującą   

pandemię koronawirusa ?

Skarbnik Miasta i Gminy Września Jolanta Kościańska odpowiedziała, że zakończony został drugi 

kwartał, dokumenty zostały zaksięgowane i  dane będą gotowe 25 lipca br.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w budżecie jest zmiana dotycząca funduszu sołeckiego w

miejscowości Bierzglinek i w z związku z tym zapytał, kiedy odbyło się zebranie sołeckie?
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Skarbnik  Miasta  i  Gminy Września Jolanta Kościańska odpowiedziała,  że  nie  jest  w  stanie

odpowiedzieć  kiedy  to  miało  miejsce,  ponieważ  otrzymuje  dokumenty  sprawdzone  przez  Pana

Burmistrza  pod  względem  zgodności  przepisów  prawa  i  uwzględnione  w  zmianach  uchwały

budżetowej.

W dyskusji wzięli udział:

- radny Damian Staniszewski

- Jolanta Kościańska Skarbnik Miasta i Gminy Września

Wyniki głosowania

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (18)

Maciej Baranowski, Łukasz Cichy, Grzegorz Dobrosielski, Radosław Garbarek, Jarosław Graczyk, 

Bogdan Nowak, Stefan Ogrodowicz, Andrzej Rzeźnik, Robert Smodlibowski, Damian Staniszewski, 

Wojciech Szcześniak, Maciej Szelągiewicz, Anna Szlachetka, Ryszard Szwajca, Dorota Szykowna, 

Kornel Tomczak, Włodzimierz Wawrzyniak, Mirosław Zgoliński

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Jarosław Kowalewski

NIEOBECNI (2)

Stanisław Dominiczak, Bogumił Kwiatkowski
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Pkt 9

Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Miejskiej  we Wrześni,  radny Bogdan Nowak  poprosił  radnych:  Macieja

Baranowskiego,  Bogumiła  Kwiatkowskiego,  Kornala  Tomczaka  i  Damiana  Staniszewskiego  o

przedstawienie interpelacji. Z uwagi na nieobecność radnego Bogumiła Kwiatkowskiego odczytał w

jego imieniu złożoną interpelację (załącznik nr 18).

Pkt 10

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej we Wrześni.

Do Biura Rady wpłynęły następujące pisma:

 od Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu uchwała Nr SO-0954/21/5/Ko/2020 Składu

Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia  15  kwietnia  2020 roku

wyrażająca  opinię o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Września sprawozdaniu z

wykonania budżetu Miasta za 2019 rok; 

 od  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  uchwała  Nr  SO-0955/13/5/Ko/2020  w

sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Wrześni w sprawie

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Września z tytułu wykonania budżetu za

2019 rok;

 Od Wojewody Wielkopolskiego Rozstrzygnięcie Nadzorcze w sprawie nieważności uchwały nr

XIII/136/2020 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 11 lutego 2020 r. w sprawie Programu opieki

nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Miasta  i

Gminy Września w 2020 r. - ze względu na istotne naruszenie prawa;

 Od Wojewody Wielkopolskiego Rozstrzygnięcie Nadzorcze w sprawie nieważności § 19 ust. 2

pkt  1  lit.  B oraz  § 19 ust.  3 załącznika do uchwały nr  XIV/145/2020 Rady Miejskiej  we

Wrześni  z  dnia  18 maja  2020 r.  w sprawie:  uchwalenia  regulaminu utrzymania  czystości  i

porządku na terenie Miasta i Gminy Września ze względu na istotne naruszenie prawa;
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 Od Wojewody Wielkopolskiego Rozstrzygnięcie Nadzorcze w sprawie nieważności § 2 ust. 2

pkt 27 w zakresie wyrazów „czysty gruz” załącznika nr 1 do uchwały nr XIV/144/2020 Rady

Miejskiej  we Wrześni  z dnia 18 maja 2020 r.  w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  komunalnych od właścicieli nieruchomości

opłatę  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  zwaną  dalej  „uchwałą”.  Regulamin

Gminnego  Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów Komunalnych  we  Wrześni  przy  ul.  Gen.

Sikorskiego 38 stanowi załącznik nr 1 do uchwały, zwany dalej „Regulaminem”;

 Od  Wojewody  Wielkopolskiego  zawiadomienie  o  wszczęciu  postępowania  nadzorczego  w

sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr XIV/144/2020 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia

18 maja 2020 r.  w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie

odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie

odpadami komunalnymi z naruszeniem art. 3 ust. 2 pkt 6 w związku z art. 6r ust. 3 i 3a ustawy z

dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu porządku czystości w gminach;

 Od  Przewodniczącej  Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  uchwała  Nr

13/590/2020  z dnia 9 czerwca 2020 r. w sprawie uchwały Nr XIV/148/2020 Rady Miejskiej we

Wrześni z dnia 18 maja 2020 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na

rok 2020  ze stwierdzeniem naruszenia zasady spójności o charakterze nieistotnym;

 od  mieszkańca  Wrześni  petycja  w  sprawie  sprzeciwu  rozbudowy  ścieżki  rowerowej  ul.

Waryńskiego;

 z Rady Powiatu Wrzesińskiego w sprawie podjęcia działań zmierzających do zmiany lokalizacji

inwestycji  celu publicznego polegającej na budowie stacji bazowej telefonii  komórkowej na

części działki  w obrębie Chociczka; 

 z Przetwórstwa Rolnego Gąsiorek Spółka jawna wniosek o zniesienie formy ochrony przyrody

dla drzewa z gatunku Lipa drobnolistna znajdującego się w miejscowości Kawęczyn;

 z  Kancelarii  Radcy  Prawnego  Łukasza  Trzaskowskiego  wezwanie  do  usunięcia  naruszenia

prawa dokonanego uchwałą nr XXXIV/453/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 8 listopada

2010  r.  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenów  pod

budownictwo mieszkaniowe, obejmującego obszar ograniczony ulicami Ks. Jakubowskiego i

Chabrową  w  Kaczanowie  w  zakresie  nieuzasadnionego  ustalenia  nieprzekraczalnej  linii
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zabudowy  w  odległości  10  m   od  drogi  publicznej  w  sposób  utrudniający  zabudowę  na

nieruchomościach położonych  przy ul. Józefa K. Jakubowskiego w Kaczanowie;

 od Pełnomocnika ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych sprawozdanie za

2019  rok  z  wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania   Problemów

Alkoholowych;

 z  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  sprawozdanie  dotyczące  Gminnego  Programu  Wspierania

Rodziny za rok 2019;

 z Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni sprawozdanie merytoryczne z działalności  w roku

2019; 

 od Skarbnika Miasta i Gminy sprawozdania finansowe za 2019 rok;

 ze Starostwa Powiatowego we Wrześni w sprawie: informacji o przyznanych dotacjach w roku

2020;

 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2019 roku

w działach kultura fizyczna oraz kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; 

 od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu Skarga Prokuratora Rejonowego we

Wrześni z dnia 14 grudnia 2019 r. na Uchwałę Nr XXXV/455/2018 Rady Miejskiej we Wrześni

z dnia 23 maja 2018 r. w sprawie uchwalenia  regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie Miasta i Gminy Września;

 od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu doręczenie prawomocnego orzeczenia

-  odpis   prawomocnego wyroku z dnia 11 marca  2020 r.  w sprawie  ze  skargi  Prokuratora

Rejonowego we Wrześni na uchwałę Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 21 czerwca 2018 r. Nr

XXXVI/467/2018  w  przedmiocie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/401/2010  Rady  Miejskiej  we

Wrześni z dnia 29 marca 2010 r. w sprawie: ustalenia we Wrześni strefy płatnego parkowania,

wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w

strefie płatnego parkowania wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania( Dz. U.

Woj. Wlkp. Nr 121 poz. 2293, Dz. U. Woj. wlkp. z 2012 r., poz. 5899, Dz. U. Woj. Wlkp. z

2018 r. poz. 1557)  z oddaleniem skargi w całości;

 z  Prokuratury  Rejonowej  we  Wrześni  skarga  Prokuratora  Rejonowego  na  uchwałę  Nr

XXVIII/188/96 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 18 października 1996 r. w sprawie Statutu

Sołectw  na  terenie  Gminy  Września  zmienionej  uchwałą  nr  V/47/03  Rady  Miejskiej  we
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Wrześni z dnia 20 stycznia 2003 r. w sprawie dostosowania  uchwał Rady Miejskiej we Wrześni

do obowiązującego prawa; 

 skarga  od  mieszkańca  Wrześni  do  Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu  za

pośrednictwem Rady Miejskiej  na bezczynność Rady Miejskiej   w związku z wnioskiem o

usunięcie uchybienia prawnego z dnia 15 stycznia 2020 r.;

 od  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  od  radnego  Bogumiła

Kwiatkowskiego na bezczynność Rady Miejskiej we Wrześni oraz Burmistrza Miasta i Gminy

Września;

 od  radnych  Damiana  Staniszewskiego,  Kornela  Tomczaka  oraz  Jarosława  Kowalewskiego

wpłynął  projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały nr  XXII/293/2017 Rady Miejskiej  we

Wrześni z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie: zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie i  roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie

Gminy Września;

 od Przewodniczącego Klubu Radnych Projekt Września wpłynął projekt uchwały w sprawie

wprowadzenia  ze  część  roku  2020,  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości:  gruntów  ,

budynków  i  budowli  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej,  grupom

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19

 od Burmistrza Miasta i Gminy Września analiza złożonych oświadczeń majątkowych za rok

2019.  

Pkt 11

Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Września.

(załącznik Nr 19).

Burmistrz Miasta i Gminy Września przekazał informację na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej  z

pracy wydziałów Urzędu Miasta i Gminy w okresie międzysesyjnym oraz informację zgodnie z art. 37 

ust. 8  ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
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Pkt 12

Wolne wnioski i informacje.

Tomasz Kałużny Burmistrz Miasta i Gminy Września poprosił o wyświetlenie fragmentu 

konferencji, którą przeprowadził Poseł na Sejm Zbigniew Dolata na temat budżetu gminy.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  Bogdan  Nowak  podsumował,  że  warto  było  ten

fragment zobaczyć chociażby jako informację, że absolutorium było całkowicie zasłużone i miłe jest

to, że doceniana jest aktywność Wrześni i zaangażowanie w działanie inwestycyjne.

Przewodniczący Rady Miejskiej we Wrześni Bogdan Nowak poinformował, że na sali znajduje się

Pani Paulina Nowak, która chciałaby zabrać głos i poprosił Radę o zgodę. 

Pani Paulina Nowak  powiedziała,  że jest  tutaj  obecna w imieniu Posła na Sejm Rzeczypospolitej

Polskiej  IX  kadencji  Pana  Adriana  Zandberga,  a  także  jako  przedstawicielka  społeczności

mieszkańców  gminy  Września.  Podkreśliła,  że  sesja  absolutoryjna  jest  ważnym  momentem,  aby

wyrazić  swoje  zaniepokojenie  tym,  co  dzieje  się  aktualnie  w  gminie  Września,  co  również

zainteresowało  nie  tylko  polityków  zajmujących  się  polityką  lokalną,  ale  także  polityką  krajową.

Chodzi o fermę w Kawęczynie i rozbiórki placu zabaw.

Pani Paulina Nowak przedstawiła list do Pana Burmistrza, który jest dostępny pod linkiem:

https://www.youtube.com/watch?v=mXSgJs5S_Gk 

2:53:00 / 2:55:04 

Pkt 13

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  we  Wrześni,  radny  Bogdan

Nowak o godz. 17.00 zamknął posiedzenie Rady.

Protokół zawiera 32 ponumerowane strony.
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Przewodniczący Rady Miejskiej

/-/Bogdan Nowak

Protokolant

/-/Agnieszka Kasprzak 

32


	Pkt 1
	Głosowano w sprawie: wniosek formalny nr 1 Przewodniczącego Rady Miejskiej Bogdana Nowaka (załącznik nr 3).
	5. Rada Miejska we Wrześni w obecności 20 radnych, 16 głosami ”za”, 4 głosami “przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się” podjęła uchwałę nr XV/150/2020 w sprawie: udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy za rok 2019 (załącznik nr 4).


